


EVENIMENT Miercuri, 28 august 2

Care este averea 
arhitectului-șef de la 
Consiliul Județean Iași, 
Ana Maria Tîrziu. Într-un 
an, a primit un teren și o 
casă prin donație  

 
Ana Maria Tîrziu a fost șefa Ser-

viciului de Urbanism în Primăria Iași 
până în anul 2016 când, într-o 
noapte, a fost transferată la Consiliul 
Județean. În anul 2018, aceasta a 
primit funcția de arhitect-șef, deși, 
la bază, ea este doar un simplu arhi-
tect, iar în instituție există funcțio-
nari publici care sunt atât arhitecți, 
cât și urbaniști, adică specialiști. Cu 
toate acestea, femeia este ținută în 
funcție și pune bețe în roate proiec-
telor de dezvoltare a județului. După 
primul, ca arhitect-șef la CJ, 
aceasta a primit, prin donație, un 
teren intravilan și o casă de 90 de 
metri pătrați. 

Averea arhitectului-șef de 
la Consiliul Județean Iași, 
Ana Maria Tîrziu! În 2019, a 
primit prin donație o casă și 
un teren intravilan  
Potrivit declarației de avere pu-

blicate în 2024, arhitectul-șef Ana 

Maria Tîrziu deține, din anul 2010, 
printr-un contract de vânzare – 
cumpărare un teren agricol în co-
muna Grajduri, satul Poiana cu Ce-
tate, de 5.000 de metri pătrați.  

În anul 2019, la un an după ce a 
fost poziționată în funcția de arhi-
tect-șef al Consiliului Județean Iași, 
soțul acesteia, Cătălin Tîrziu, a pri-
mit prin donație un teren intravilan 
de 309 metri pătrați în Iași.  

În ceea ce privește imobilele, 
soții Tîrziu dețin, din anul 2007, un 
apartament de 95 de metri pătrați, o 
casă de locuit, primită de către șoțul 
Anei Maria Tîrziu, prin donație, cu o 
suprafață de 90 de metri pătrați, și 
un apartament primit prin moște-
nire, în anul 2019, cu o suprafață de 
100 de metri pătrați.  

La capitolul autoturisme, arhi-
tecta-șefă deține un autoturism Kia, 
fabricat în anul 2019, dobândit prin 
contract de vânzare – cumpărare și 
un autoturism Mazda, fabricat în 
anul 2016.  

Arhitectul-șef de la Consiliul Ju-
dețean deține un depozit bancar la 
BRD, deschis în anul 2007 cu un sold 
de 8.093,83 de lei. La aceeași bancă, 
Ana Maria Tîrziu mai deține un depo-
zit bancar în lei, deschis în anul 2021, 
care are un sold de 65.248,87 de lei. 

Aceasta a deschis în anul 2007 un 
fond de investiții care avea un sold, 
în anul 2023, de 87.174,92 de lei. 

Arhitectul-șef de la 
Consiliul Județean, salariu 
de 124.785 de lei pe an 
Ana Maria Tîrziu, arhitectul-șef al 

Consiliului Județean Iași, are un sa-
lariu anual de 124.785 de lei pe an. 
Aceasta primește, în fiecare lună, nu 
mai puțin de 10.398,75 de lei și ti-
chete de vacanță în sumă de 1.450 
de lei. Ana Maria Tîrziu este și mem-
bru în Comisia zonală a monumente-
lor istorice din cadrul Direcției 
Județene de Cultură, de unde pri-
mește, anual, suma de 1.792,80 de 
lei. Soțul acesteia, Cătălin Tîrziu, 
este angajat al Operei Naționale Ro-
mâne  Iași și primește un salariu de 
81.814 lei pe an, adică 6.817 de lei pe 
lună. Soțul Anei Maria Tîrziu pri-
mește câte 12.884 de lei pe an pen-
tru drepturile de proprietate 
intelectuală de la Teatrul Național 
„Vasile Alecsandri” din Iași și 10.000 
de lei pentru drepturile de autor de 
la Ateneul Național din Iași.  

Amintim că Ana Maria Tîrziu a 
fost șefa Serviciului de Urbanism în 
Primăria Iași până în anul 2016, pe-
rioadă în care a pus bețe în roate tu-

turor celor care solicitau intrarea în 
intravilan și aprobare PUZ. În 2016, 
peste noapte, aceasta s-a transferat 
într-un departament al Consiliului 
Județean Iași. Totul a fost ținut se-
cret de către primarul Mihai Chirica. 
Ajunsă la Consiliul Județean, 
aceasta a reușit să își facă loc și să 
ocupe funcția de arhitect-șef după 
doi ani de la transfer, adică în anul 
2018. De când ocupă această fun-
cție, aceasta refuză cu vehemență 
să aprobe investițiile imobiliare din 
municipiu și, implicit, din județ. Sco-
pul principal al acesteia este să blo-
cheze toate proiectele de 
dezvoltare. De exemplu, pe zonele 
P1A – grădini, scuaruri și fâșii plan-
tate. 

Reporterii BZI au sunat-o pe Ana 
Maria Tîrziu dar și pe soțul acesteia, 
Cătălin Tîrziu, însă nici unul dintre 
aceștia nu au răspuns apelurilor 
pentru a oferi un punct de vedere re-
feritor la donațiile primite, dar și cu 
privire la blocarea proiectelor de in-
vestiții din județ.  

Arhitectul-șef al Consiliului Ju-
dețean deține, conform declarației 
de avere, trei imobile și două tere-
nuri. Ana Maria Tîrziu deține și depo-
zite bancare de peste 70.000 de lei.  

Alexandra MAISNER

Ce avere are arhitectul-șef de la Consiliul 
Județean Iași, Ana Maria Tîrziu!  
Terenuri și imobile primite prin donație 
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Proiectul de hotărâre, privind 
aprobarea construirii și dotării 
Institutului Regional de Medicină 
Cardiovasculară din Iași, va fi supus 
votului de către consilierii județeni în 
cadrul ședinței ordinare de astăzi, 28 
august 2024 

 
Aleșii județului se reunesc astăzi pentru a 

aproba 30 de proiecte de hotărâre. Printre aces-
tea se numără și cel cu privire la aprobarea pro-
iectului „Construirea și dotarea Institutului 
Regional de Medicină  Cardiovasculară  Iași”, în ve-
derea finanțării prin Programul Național de Inves-
tiții în Infrastructura Unităților Spitalicești 
(PNIIUS), precum și a Acordului de parteneriat 
între Institutul de Boli Cardiovasculare „Prof. Dr. 
George I.M. Georgescu” Iași și U.A.T. Județul Iași 
prin Consiliul Județean. 

Proiectul privind construirea și dotarea 
Institutului Regional de Medicină 
Cardiovasculară din Iași, supus  
votului consilierilor județeni  
Proiectul de hotărâre care va fi supus votului 

plenului Consiliului Județean are ca scop aproba-
rea în vederea depunerii acestuia spre finanțare, 
în cadrul Programului Național de Investiții în In-
frastructura Unităților Spitalicești. „Obiectivul ge-
neral, îl reprezintă creșterea calității actului 
medical, clădire cu design contemporan, dotată 
și echipată la standarde europene, cu o capaci-
tate sporită de a deservi pacienții cu afecțiuni 
cardiovasculare. Astfel, efectul investiției constă 
în reducerea mortalității persoanelor cu afecțiuni 
cardiovasculare de pe teritoriul Moldovei, per-
soane care, în momentul de față, sunt obligate să 
se adreseze altor centre medicale pentru a bene-
ficia de asistență de specialitate. De asemenea, 
acest proiect va contribui la dezvoltarea zonei și 
promovarea municipiului Iași, la nivel național și 
internațional”, se arată în proiectul de hotărâre 
publicat. 

Institutul Regional de Medicină Cardiovascu-
lară se va crea prin redenumirea şi transformarea 

Institutului de Boli Cardiovasculare „Prof. Dr. Ge-
orge I.M. Georgescu”, unitate spitalicească cu per-
sonalitate juridică, aflată în subordinea, sub 
autoritatea sau în coordonarea Ministerului Sănă-
tății, conform HG nr.496/2022, poz.42. În acest 
sens, în cadrul proiectului de hotărâre, se va 
aproba și un parteneriat încheiat între Institutul 
de Boli Cardiovasculare „Prof. Dr. George I.M. Ge-
orgescu” Iași şi U.A.T. Județul Iași prin CJ. 

Noua construcție va fi realizată  
pe un amplasament de  
120.000 de metri pătrați 
Amplasamentul propus pentru construirea In-

stitutului Regional de Medicină Cardiovasculară 
are o suprafață totală de 120.000 mp, fiind în ad-
ministrarea Județului Iași - Consiliul Județean Iași 
(domeniu public), situat în intravilanul extins al sa-
tului Brătuleni, în partea de nord a comunei Miro-
slava, aliniat la drumul național DN 28D — centura 
Iași. 

„Structura funcțională cu 50 de paturi la secția 
spitalizare de zi și 450 de paturi la secția spitali-
zare continuă, rezultând un total de 500 de paturi 

pentru specialitățile propuse, pentru Institutul Re-
gional de Medicină  Cardiovasculară Iaşi, respectă 
prevederile legislației din domeniul sanitar și asi-
gură o utilizare optimă a resurselor materiale și 
umane. Conform temei de proiectare, noua clă-
dire va ține cont de noile cerințe impuse de con-
ceptul nZEB — near zero energy buildings —, își va 
acoperi o parte din energia consumată din surse 
regenerabile, obiectiv asumat de România prin 
Planul Național de Redresare și Reziliență”, se mai 
arată în documentele publicate.  

Pentru construirea spitalului, inclusiv a par-
cării subterane, clădiri tehnice și împrejmuire, va 
fi cheltuită suma de 1.759.377.811,86 de lei, cu TVA 
inclus. Regimul de înălțime a clădirii va fi de 
S+P+5E+Etaj tehnic. Suprafața construită va fi de 
17.049,07 metri pătrați.  

Proiectul de hotărâre, privind aprobarea con-
struirii și dotării Institutului Regional de Medicină 
Cardiovasculară din Iași, va fi supus votului de 
către consilierii județeni în cadrul ședinței ordi-
nare de astăzi, 28 august 2024, pe lângă alte 29 
de proiecte.  

Alexandra MAISNER

Consilierii județeni trebuie să aprobe, 
pentru finanțare, proiectul privind 
construirea și dotarea Institutului 
Regional de Medicină Cardiovasculară din 
Miroslava. Investiția se va face prin 
PNIIUS și depășește 1,7 miliarde de lei 
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Părinții ieșeni au optat, în anul 
2023, pentru variante românești 
când au ales un prenume pentru co-
piii lor. Direcția Locală de Evidență a 
Persoanelor (DLEP) a înregistrat, 
anul trecut, 7.036 de nașteri în mu-
nicipiul Iași. Din numărul total, 3.663 
au fost băieți și 3.373 fete. Un total 
de 27 de copii au fost adoptați, iar în 
103 cazuri, cel puțin unul dintre pă-
rinți, era cetățean străin 

Reprezentanții Direcției Locale 
de Evidență a Persoanelor (DLEP) au 
transmis că numărul nașterilor înre-
gistrate în municipiul Iași, 7.036 în 
decursul anului 2023, s-a păstrat la 
un nivel ridicat, iar variantele 
românești de prenume pentru nou-
născuți au fost cele mai folosite. În 
același sens, în luna august 2023, au 
fost emise 677 de certificate de naș-
tere, cele mai multe, din anul prece-
dent. Tot în anul 2023, în luna 
ianuarie, au fost întocmite 633 de 

acte, iar în luna iulie, 627 de docu-
mente; luna decembrie 2023, când 
au fost întocmite 459 de acte, apri-
lie, cu 534 de acte. În luna noiembrie 
2023 au fost emise 550 de acte, cele 
mai puține față de lunile precedente. 

Prenumele Andrei și Maria 
sunt în topul preferințelor 
printre părinții ieșeni 
Potrivit informațiilor transmise 

de către reprezentanții Direcției Lo-
cale de Evidență a Persoanelor 
(DLEP), cel mai des prenume întâlnit 
la băieți a fost Andrei, 500 de cupluri 
l-au ales. Pe al doilea loc în topul 
preferințelor este numele Ștefan, 
292 de copii au fost denumiți astfel. 
Lista cu cele mai frecvente prenume 
de băieți a continuat cu Gabriel (273 
de copii), Matei (215 de copii), Ale-
xandru (211 de copii) și David (185 de 
copii). În cazul fetelor, cel mai frec-
vent prenume ales de părinți a fost 

Maria, prenume folosit pentru 827 de 
nou-născuți, urmat de Ioana, (332 de 
copii) și Elena (308 de copii). Lista cu 
cele mai frecvente prenume de fete 
a continuat cu Ștefania (155 de be-
beluși), Anastasia (154 de bebeluși) 
și Andreea (152 de bebeluși). 

Peste 70% dintre părinții 
din Iași au ales pentru copiii 
lor câte două prenume 
Un procent de 72,57% dintre pă-

rinții ieșeni au ales pentru copiii lor 
câte două prenume. Cele mai des în-
tâlnite sunt Rareș-Andrei (33 de si-
tuații), urmate de David-Andrei (19 
alegeri), urmate de prenumele com-
pus Eric-Andrei (17 alegeri) și Matei-
Gabriel (15 copii) pentru băieți.  

În cazul fetelor, părinții au ales, 
preponderent, numele Eva-Maria, 
prenume folosit în 58 de situații, 
Sofia-Maria, de 27 de ori, Anastasia-
Maria, (25 de situații), și Ana-Maria, 

ales de 18 cupluri. Înregistrarea naș-
terii este făcută de către structura 
de stare civilă din cadrul Seriei Per-
manente a Cetățeanului cu Locuința 
în Evidența Populației (SPCLEP) și 
ofițerul de stare civilă. Este impor-
tant de știut că cel din urmă poate 
refuza înregistrarea unor anumite 
prenume. „Ofițerul de stare civilă 
poate refuza înscrierea unor pre-
nume care sunt formate din cuvinte 
indecente ori ridicole, părinții pu-
tând opta pentru un nume cores-
punzător”, se arată în informațiile 
transmise de DLEP Iași. 

Variantele românești de pre-
nume pentru nou-născuți, Andrei, 
Ștefan, Maria sau Ioana, sunt folosite 
cu o frecvență foarte mare de către 
părinții ieșeni, ne arată reprezentan-
ții Direcției Locale de Evidență a 
Persoanelor. 

 
Andrei OSMAN

Ieșenii au revenit la prenumele 
românești! Andrei și Maria sunt 
în topul preferințelor. Ce alte 
alegeri au mai făcut părinții
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Veste bună pentru pensionarii 
ieșeni cu grad de invaliditate I. De la 
1 septembrie 2024, indemnizația 
pentru însoțitor va crește de la 1.626 
de lei, la 1.850 lei, potrivit Ministeru-
lui Muncii și Solidarității Sociale. Ast-
fel, de la începutul lunii viitoare, 
pensionarii din această categorie 
vor primi cu 226 de lei în plus la in-
demnizație pentru însoțitor.  

Crește indemnizația de 
însoțitor pentru pensionarii 
cu grad I de invaliditate 
După scandalul de săptămâna 

trecută cu privire la recalcularea 
pensiei, autoritățile vin cu o nouă 
veste pentru pensionari. Însă, de 
această dată, este vorba despre 
pensionarii cu grad de invaliditate I. 
Și anume, de la data de 1 septembrie 

2024, urmează o crește de 226 de lei 
la indemnizația de însoțitor care, în 
prezent, are valoarea de 1.626 de lei. 
Astfel, de la începutul lunii viitoare, 
aceasta ar urma să ajungă la suma 
de 1.850 de lei. Această sumă este 
încasată cumulativ cu pensia de in-
validitate. La nivelul județului Iași, 
sunt 1.404 pensionari cu grad de in-
validitate I. Potrivit reprezentanților 
Casei Județene de Pensii Iași, în pre-
zent, indemnizația de însoțitor este 
83% din valoarea punctului de pen-
sie, adică 2.032 x 83% = 1626 lei. În-
cepând cu 1 septembrie, aceasta va 
fi jumătate din salariul minim pe 
economie, și anume, 3.700 : 2 = 1.850 
lei. Modul de calcul al pensiei este 
același, indiferent de categoria de 
pensie, și anume, se ia în calcul sta-
giul de cotizare și salariile fiecărei 
persoane. 

Pensia de invaliditate se acordă 
persoanelor care și-au pierdut total 
sau, cel puțin, jumătate din capaci-
tatea de muncă fie din cauza acci-
dentelor de muncă sau a bolilor 
profesionale, fie din cauza altor boli 
și accidente care nu au legătură cu 
munca. 

Persoanele pot beneficia de 
pensia de invaliditate dacă: au sau 
au avut calitatea de asigurat al sis-
temului public de pensii; și-au pier-
dut, cel puțin, jumătate din 
capacitatea de muncă; starea sănă-
tății acestora a fost încadrată într-
un grad de invaliditate prin decizie 
emisă de către medicul expert al 
asigurărilor sociale; au vârsta mai 
mică decât vârsta standard de pen-
sionare. Indemnizația de însoțitor se 
acordă, la cerere, pensionarilor de 
invaliditate de gradul I și reprezintă 

80% din valoarea unui punct de pen-
sie în vigoare, la data respectivă.  

Cuantumul pensiei de invalidi-
tate acordat de sistemul public este 
calculat pe baza perioadei de contri-
buție și a nivelului veniturilor reali-
zate de-a lungul carierei 
solicitanților, în funcție de gradul de 
invaliditate al acestora și de valoa-
rea punctului de pensie. La calculul 
pensiei de invaliditate de gradul I și 
II se acordă un stagiu potențial, ca o 
creditare pentru stagiu de cotizare 
nerealizat din cauza afecțiunilor in-
validante.  

Veste bună pentru pensionarii 
ieșeni cu grad de invaliditate I. De la 
1 septembrie 2024, indemnizația 
pentru însoțitor va crește de la 1.626 
de lei, la 1.850 lei, potrivit Ministeru-
lui Muncii și Solidarității Sociale. 

Gabriela RUSU

Bani în plus pentru pensionarii 
cu grad de invaliditate I. De la 1 
septembrie crește indemnizația 
pentru însoțitor cu 226 de lei
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Prețul chiriilor din Iași a crescut în ultima pe-
rioadă sub presiunea cererii mari! Studenții caută 
intens locuințe, încă de la începutul lunii august. 
Un apartament cu o cameră în zona Copou poate 
ajunge până la 450 de euro lunar.  

Prețul chiriilor din Iași a crescut sub 
presiunea cererii mari 
Într-o lună de zile, studenții ieșeni vor începe 

facultatea, iar cei care nu au prins un loc în cămi-
nele studențești sau își doresc să locuiască în chi-
rie caută intens, în această perioadă, o locuință.  

Din cauza cererii mari, prețurile chiriilor din 
Iași au crescut cu, aproximativ, 70 de euro față de 
anul 2023. Diana Dobîrceanu, agent imobiliar, 
spune că majoritatea studenților care caută în 
această perioadă o locuință învață la Universita-
tea „Alexandru Ioan Cuza” Iași (UAIC) și la Univer-
sitatea de Medicină și Farmacie „Grigore T. Popa” 
Iași (UMF).  

„În anul 2024, studenții au început căutarea 
unei locuințe, mai intens, de la începutul lunii au-
gust, la scurt timp după afișarea rezultatelor de 

la Bacalaureat. Comparativ cu anul 2023, prețul 
chiriilor a crescut cu, aproximativ, 50-70 de euro, 
în funcție de zonă și de îmbunătățirile proprietă-
ților. Majoritatea studenților care își caută lo-
cuințe învață la UAIC şi UMF, zonele adiacente 
fiind cele mai căutate”, declară Diana Dobîrceanu, 
agent imobiliar.  

Iată cât trebuie să plătească studenții 
pentru o locuință în Iași  
Studenții caută chirie în zonele apropiate uni-

versităților. În Zona Copou, un apartament cu o 
cameră costă între 400 și 450 de euro lunar, iar în 
Piața Unirii prețurile încep de la 450 de euro și 
ajung până la 500 de euro lunar.  

Apartamentele cu două camere din zonele Ni-
colina, Podu Roș sau Alexandru cel Bun costă 
între 350 și 550 euro, lunar. Clienții trebuie să plă-
tească garanția care este echivalentul chirii lu-
nare, dar și comisionul agenției imobiliare, care 
este tot echivalentul unei chirii lunare. De exem-
plu, dacă chiria lunară costă 350 de euro, un stu-
dent trebuie, în prima lună, să plătească suma de 

1.050 de euro. „Un apartament cu o cameră în 
zona Copou costă între 400-450 de euro, pe când 
în zonele semicentrale sau zonele cu mijloace de 
transport direct către Universitate, cum ar fi Ale-
xandru cel Bun, Nicolina, Podu Roș, au prețuri cu-
prinse între 270-380 de euro, în funcție de 
aspectul proprietății sau în funcție de locația 
acestuia. Apartamentele cu două camere încep 
de la prețul de 350 de euro și pot ajunge şi la 550 
în zonele care sunt mai apropiate de Universitate. 
În centru, chiriile costă între 450 și 500 de euro 
pe lună pentru apartamentele cu o cameră”, 
adaugă Diana Dobîrceanu, agent imobiliar.  

Ca în fiecare an, studenții străini aleg o lo-
cuință în zona centrală a Iașului.  

„În luna august, agenția noastră a primit un-
deva la 400 de apeluri doar de la studenții care își 
caută chirii în Iași, majoritatea venind din alte 
orașe. Majoritatea studenților străini aleg să lo-
cuiască în zona centrală a Iașului”, adaugă Diana 
Dobîrceanu, agent imobiliar.  

 
Ștefana ȘOVEA

Prețurile chiriilor, în Iași, au 
crescut! Cele mai căutate zone 
de către studenți sunt Copou  
și Piața Unirii: „O cameră  
costă între 400 și 450 de euro”
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Părinții care doresc să își înscrie 
copilul ce a învățat la o școală din 
străinătate la o unitate de învă-
țământ din România o pot face în 
orice moment, conform Lucianei 
Antoci, inspector școlar general al 
Inspectoratului Școlar Județean 
(ISJ) Iași. Documente necesare pen-
tru echivalarea studiilor.  

Echivalarea studiilor pentru 
elevii care au învățat la o 
școală din străinătate  
Elevii care au studiat în străină-

tate își pot echivala studiile dacă pă-
rinții depun la inspectoratul școlar 
documentele justificative. Dosarul 
pentru echivalarea perioadelor de 
studii trebuie să cuprindă următoa-
rele documente: cerere, foaie matri-
colă, documente școlare din care să 
rezulte nivelul, durata și promovarea 
clasei/claselor pentru care se soli-
cită echivalarea, copii și traduceri 
autorizate, document de identificare 

valabil al elevului, dar și alte docu-
mente, dacă este cazul, respectiv, 
adeverință emisă de autoritatea 
competentă din țara de origine, care 
să confirme autenticitatea docu-
mentelor de studii.  

Luciana Antoci, inspector școlar 
general al ISJ Iași, declară faptul că, 
la nivelul județului Iași, sunt puține 
cazuri în care să fie echivalate stu-
diile.  

„Copiii care vin din străinătate 
pot fi înscriși în orice moment din 
anul școlar. Dacă, în mod obișnuit, 
transferul elevilor din școlile din ju-
dețul Iași se limitează doar la va-
canțe, pentru cei care vin din afara 
țării există în orice moment deschi-
dere pentru a fi integrați în școli. 
Trebuie să vedem unde au studiat, în 
ce măsură documentele care atestă 
parcurgerea unor programe de șco-
larizare acolo pot fi recunoscute și 
echivalate la noi, iar după parcurge-
rea acestor pași, evident, le găsim 

loc în școlile din județ. Se întâmplă 
uneori ca nivelul de pregătire să nu 
fie corespunzător vârstei, părinții 
înțeleg și intră într-o clasă infe-
rioară. Soluții există pentru toți. 
Anual, nu sunt foarte multe astfel de 
cazuri, dar este o creștere pe care o 
remarcăm în ultimii ani. Mai mulți 
sunt cei care vin decât cei care 
pleacă din sistem. La Iași, trenul de 
întoarcere este mai puternic decât 
cel de plecare”, declară Luciana An-
toci, inspector școlar general al ISJ 
Iași.  

Tot mai mulți absolvenți de 
liceu merg în străinătate 
pentru a studia la 
universități de prestigiu  
Reprezentanții ISJ Iași au obser-

vat, în schimb, o creștere semnifica-
tivă a absolvenților de liceu care 
merg să studieze la universități de 
prestigiu din străinătate.  

„Când vine vorba despre absol-

venții liceelor din Iași, care aleg să 
studieze la universități din străină-
tate, evidența încă este în lucru, 
pentru că unii încă susțin examen de 
admitere. Am observat o creștere 
față de anul trecut, iar la fel a fost și 
anul trecut față de anul anterior, 
asta, pentru că oferta educațională 
este din ce în ce mai seducătoare și 
din ce în ce mai mulți elevi îndepli-
nesc condițiile pentru a urma pro-
grame de studii în străinătate. Nu aș 
privi cu pesimism acest fenomen, 
pentru că mulți dintre ei se școlari-
zează acolo, iar apoi se întorc în țară, 
aducând perspective noi. Cred, 
acum, că este mai mult un beneficiu 
decât o pierdere. Magia străinătății 
a început să îi lovească și pe cei care 
merg la muncă acolo, deoarece 
câștigul nu se cuantificată doar în 
banii câștigați”, adaugă Luciana An-
toci, inspector școlar general al ISJ 
Iași.  

Ștefana ȘOVEA

Informații utile pentru părinți! Iată ce 
trebuie să faceți dacă vreți să vă 
înscrieți copilul, care a studiat în 
străinătate, la o școală din România
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Direcția de Sănătate Publică Iași face investiții 
în digitalizare. Investiția se face în cadrul proiec-
tului „SMART SĂNĂTATE: DEZVOLTAREA CAPACI-
TĂȚILOR DIGITALE ALE DIRECȚIEI DE SĂNĂTATE 
PUBLICĂ IAȘI”. Valoarea totală a proiectului este: 
2.953.137,23 lei, din care valoarea finanțării PNRR 
de 2.481.627,92 lei.  

Direcția de Sănătate Publică Iași 
investește aproape 3 milioane de lei  
în digitalizare  
Direcția de Sănătate Publică Iași face investiții 

în digitalizare. Investiția are drept scop optimiza-
rea proceselor administrative, crearea unui sis-
tem integrat de eHealth și telemedicină, și 
asigurarea de cursuri de formare profesională 
pentru angajați în vederea utilizării noilor aplicații 
informatice.  

„Direcția de Sănătate Publică Iași, în calitate 
de beneficiar, anunță demararea proiectului cu 
denumirea: «SMART SĂNĂTATE: DEZVOLTAREA 
CAPACITĂȚILOR DIGITALE ALE DIRECȚIEI DE SĂ-
NĂTATE PUBLICĂ IAȘI», proiect finanțat din Planul 
Național de Redresare și Reziliență al României, 
în cadrul Componentei 7 Cod Apel: MS - 732 afe-
rent I3.2 - Apel Necompetitiv, Pilonul II - Transfor-
mare digitală, Investiția: I3. Realizarea sistemului 
de eHealth și telemedicină, PNRR/2022/C7/MS - 
Investiția specifică I3.2, Digitalizarea instituțiilor 
cu atribuții în domeniul sanitar, aflate în subordi-
nea Ministerului Sănătății. Contract de finanțare: 

nr.1375/88/13.2/12/04.2024, înreg. DSP Iași 
nr.4837/19.04.2024. Obiectivul proiectului: Obiec-
tivele generale ale proiectului: 1. Optimizarea pro-
ceselor administrative; 2. Sistem integrat de 
eHealth și telemedicină; 3. Securitatea datelor și 
confidențialitatea; 4. Parteneriate și colaborări di-
gitale; 5. Cursuri de formare profesională pentru 
angajați în vederea utilizării noilor aplicații infor-
matice.  

Obiectivele specifice ale proiectului: Compo-
nenta 1: Îmbunătățirea/dezvoltarea rețelelor de 
comunicații și a infrastructurii IT/hardware la ni-
velul instituției cu următoarele componente; 
Componenta 2: Implementarea și/sau îmbunătă-
țirea software-ului non-clinic și a interoperabili-
tății. Valoarea totală a proiectului este: 
2.953.137,23 RON, din care valoarea finanțării 
PNRR de 2.481.627,92 RON și TVA aferent de 
471.509,31 RON. Perioada proiectului: Data înce-
perii: 19.04.2024. Data finalizării: 30.09.2025”, au 
transmis reprezentanții Direcției pentru Sănătate 
Publică Iași.  

Trei spitale din Iași vor beneficia de 
fonduri de 48 de milioane de lei din 
PNRR pentru modernizare,  
extindere și dotare 
Ministerul Sănătății anunță investiții în valoare 

de 48.445.935 de lei din Planul Național de Redre-
sare și Reziliență, pentru modernizarea și extin-
derea serviciilor medicale în trei spitale din Iași: 

Spitalul Clinic „Dr. C. I. Parhon” Iași, Institutul de 
Psihiatrie „Socola” Iași și Institutul Regional de On-
cologie Iași. „Peste 48 de milioane de lei vor fi dis-
tribuiți pentru modernizarea, extinderea și 
dotarea a trei unități spitalicești, asigurând acce-
sul la servicii medicale calitative în regim ambu-
latoriu”, au transmis reprezentanții Ministerului 
Sănătății. 

Institutul de Psihiatrie „Socola” Iași investește 
aproape 300.000 de lei în achiziția de mobilier 
medical. Achiziția are loc în cadrul proiectului „Lu-
crări de reabilitare, modernizare, extindere și do-
tare Ambulatoriu Integrat al Institutului de 
Psihiatrie «Socola» Iași”, finanțat prin 
„PNRR/2022/C12/MS/I1.3 – I1.3, Unități de asistență 
medicală ambulatorie.  Astfel, pe data de 5 sep-
tembrie 2024, ora 15:00, este programată licitația 
pentru furnizarea unui număr de 12 loturi de mo-
bilier medical.  

„Obiectul contractului, ce se dorește a fi în-
cheiat, îl reprezintă achiziția de echipamente me-
dicale în cadrul proiectului «Lucrări de reabilitare, 
modernizare, extindere și dotare Ambulatoriu In-
tegrat al Institutului de Psihiatrie, «Socola» Iași. 
Prin această investiție, parte din proiectul men-
ționat în cadrul «PNRR/2022/C12/MS/I1.3 – I1.3 
Unități de asistență medicală ambulatorie», se 
dorește ridicarea nivelului serviciilor medicale 
oferite de Institutul de Psihiatrie «Socola»”, se 
arată în descrierea din Sistemul Electronic de 
Achiziții Publice (SEAP). 

Codruța ȘOROAGĂ

Direcția de Sănătate Publică Iași face 
investiții majore în digitalizare!  
Banii au fost obținuți din PNRR



SOCIAL9 Miercuri, 28 august

Festivalul Istoric Getodava 
a ajuns la a V-a ediție. 
Evenimentele se 
desfășoară între 30 august 
și 1 septembrie 2024 

 
În cadrul festivalului, participan-

ții sunt invitați să se îmbrace în cos-
tume tradiționale geto-dacice și să 
participe la diverse activități cultu-
rale și artistice. Acestea includ dan-
suri tradiționale, concerte de muzică 
și teatru, demonstrații de meșteșu-
guri vechi, precum și reconstituiri is-
torice spectaculoase. 

Între 30 august și 1 
septembrie se desfășoară la 
Iași a V-a ediție a 
Festivalului Istoric 
Getodava  
În weekendul 30 August -1 Sep-

tembrie 2024, ieșenii vor face o in-
cursiune în trecutul strămoșilor 
români și se vor putea bucura de 
ateliere meșteșugărești interactive, 
gastronomie antică, meșteri popu-

lari, prezentări de echipamente, 
dansuri ale nimfelor, lupte de gladia-
tori. 

Vineri, 30 august 2024, începând 
cu ora 18:00, în Piața Unirii va avea 
loc deschiderea evenimentului și pa-
rada mult așteptată pe traseul Bule-
vardul Lăpușneanu și retur, iar 
sâmbătă și duminică va continua 
spectacolul la Pârtia de Schi din Iași. 

Festivalul este organizat de 
către Asociația Culturală Geto-Dacii 
din Moldova, în parteneriat cu Primă-
ria Iași, Consiliul Județean Iași și 
Universitatea Alexandru Ioan Cuza. 
Primele două ediții s-au desfășurat 
în Cucuteni, iar din anul 2022 s-au 
mutat pe pârtia de schi din Copou. 

„Vă așteptăm cu drag la eveni-
mentul nostru de suflet, ca astfel, să 
scriem împreună o pagină de istorie 
pe viu, trăită alături de regi sau Ta-
rabostes geto-daci, împărați și lup-
tători romani, războinici traci, celți 
si druizi, nimfe și gladiatori, nu ratați 
acest weekend de poveste și de le-
gende vii”, au transmis reprezentan-

ții festivalului. Acest festival este un 
eveniment remarcabil, ce reușește 
să readucă la viață cultura și tradi-
țiile străvechi ale geto-dacilor. 

Festivalul Internațional al 
Sportului pentru Tineret 
are loc în perioada august-
octombrie 2024 la Iași 
Evenimentul este organizat de 

Fundația Altius Academy a Facultății 
de Educație Fizică și Sport din ca-
drul Universității Alexandru Ioan 
Cuza din Iași, în parteneriat cu Pri-
măria Municipiului Iași și Inspecto-
ratul Școlar Județean Iași, și va avea 
loc în perioada august – octombrie 
2024. 

Festivalul Internațional al Spor-
tului pentru Tineret va fi un eveni-
ment sportiv și cultural, ce se 
focalizează pe crearea unui mediu 
competițional și cathartic, în același 
timp, care să genereze stare de bine 
și să promoveze mișcarea în aer 
liber, respectul și toleranța prin 
comportamente responsabile, al-

truiste, proactive în rândul tinerilor. 
Evenimentul își propune să ofere ti-
nerilor din Iași și invitaților un cadru 
organizat în care să desfășoare di-
ferite activități fizice sub forma unor 
competiții sportive cu scop recrea-
tiv (fotbal, streetball, rugby tag, teq-
ball, calisthenics, petanque) și 
posibilitatea de a se întâlni cu mo-
dele sociale din lumea sportului, 
care să împărtășească invitaților din 
experiența lor, în cadrul unor mese 
rotunde sau reuniuni cu diferite 
teme, unele propuse chiar de parti-
cipanți, moderate de cadre universi-
tare. 

Festivalul Istoric Getodava a 
ajuns la a V-a ediție. Evenimentele 
se desfășoară între 30 august și 1 
septembrie 2024, pe pârtia de schi 
din Copou. Evenimentele vor începe 
vineri, de la ora 18:00, în Piața Unirii, 
unde va avea loc deschiderea ofi-
cială a festivalului și parada mult aș-
teptată pe traseul Bulevardul 
Lăpușneanu și returul acestuia.  

 
Alexandra MAISNER

Între 30 august și 1 septembrie se 
desfășoară la Iași Festivalul Istoric 
Getodava! Evenimentul este organizat de 
Asociația Culturală Geto-Dacii din Moldova 
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Situația tensionată de la Asocia-
ția PT1C a început la finalul anului 
2023, când s-a descoperit faptul că 
administratoarea de atunci a lucrat 
șase ani, fără atestat. S-a lăsat cu 
demisii din partea președintelui și 
administratoarei, însă situația nu s-
a rezolvat nici astăzi. 

Manevre dubioase la o 
asociație de proprietari 
Asociația PT1C este pe strada 

Mușatini nr. 1 din Cartierul Alexandru 
cel Bun. Locatarii au aflat, anul tre-
cut, că administratoarea Madenica 
Barbu a avut funcția timp de șase 
ani, însă nu avea atestat. Indignați, 
locatarii de la două scări, de la blocul 
N11, au cerut să se retragă de la aso-
ciație ca să înființeze una nouă, însă 
de acolo a început un întreg scandal. 

„Totul a început anul trecut, oa-
menii de pe două scări, am vrut să 
ne despărțim de asociația PT1C, din 
cauză că nu eram mulțumiți de 
modul cum era gestionată asociația 
de către președinte și administra-
toare. Madenica Barbu a fost admi-
nistratoare timp de șase ani, însă, 
ulterior, s-a descoperit că ea nu 
avea atestat și a ocupat funcția ile-
gal. A izbucnit un întreg scandal la 
asociație, din cauză că erau niște 
nereguli cu fondurile asociației. Pre-
ședinta era și este, și în prezent, Ale-
xandra Tufă, care făcea mersurile 
administratoarei”, povestește Mi-
haela Butnaru. 

Mihaela Butnaru este convinsă 
că Ioan Ciobanu, directorul Serviciu-
lui Asociații Proprietari (SAP) Iași, ar 
fi știut ce se întâmplă la asociația 
PT1C, însă ar fi avut interese proprii. 

„La începutul anului 2024, pe 3 
ianuarie, Alexandra Tufă și Barbu 
Madenica și-au dat demisia. Doar 
după ce am făcut noi presiuni la ser-
viciul de asociații de la Primăria Iași, 
condus de domnul Ciobanu. Am 
făcut sesizări și la Direcția de Fond 
Locativ. După care s-a aflat faptul că 
Madenica Barbu nu avea atestat 

pentru a fi administrator. L-am che-
mat pe domnul Ioan Ciobanu la aso-
ciație, însă el avea alte interese cu 
administratoarea și cu președinta. 
Se cunoșteau, stăteau și râdeau îm-
preună, se mângâiau, atunci mi-am 
dat seama că este ceva ciudat la 
mijloc. A fost și doamna Păcurici, 
aceeași atitudine ca a șefului, era 
totul plănuit de fapt. În conturile 
asociației intrau mulți bani, iar, la un 
moment dat, am descoperit că era 
gol, noroc că au intrat niște bani de 
la locatari și am plătit facturile”, a 
mai spus femeia. 

Mihaela Butnaru a făcut 
plângere penală 
După ce administratoarea și-a 

dat demisia, asociația a ajuns sub 
administrarea celor de la Urbica. 
Deși o mare parte dintre locatari nu 
erau de acord cu acest lucru, schim-
barea a fost făcută imediat, fiind mai 
multe interese la mijloc. 

„După demisiile celor două, a 
fost pus un alt președinte, drept ma-
rionetă, iar acesta a semnat con-
tract de administrație cu Urbica, 
peste noapte. Ciobanu știa de tot ce 
se întâmplă, inclusiv de faptul că 
fosta administratoare nu avea ates-
tat. A avut interese la această aso-
ciație de proprietari, deoarece erau 
bani mulți în conturi, care, la un mo-
ment dat, au dispărut din cauza fos-
tei administratoare. S-a urmărit ca 
noi să trecem la Urbica cu orice preț, 
iar când am început să le punem în-
trebări, nu le-a convenit și au reac-
ționat. I-am făcut plângere penală 
domnului Ciobanu pentru faptul că a 
știut de neregulile care s-au întâm-
plat aici și pentru faptul că și-a făcut 
treaba în mod greșit”, a specificat 
Mihaela Butnaru.  

Mihaela Butnaru este, acum, pre-
ședintele noii asociații Mușatini 11-
13, după mai multe peripeții. Totuși, 
femeia este nemulțumită de faptul 
că nu a primit documentele nece-
sare de la vechea asociație și nu 

poate semna contract cu ApaVital. 
Femeia este pregătită, acum, să 
meargă în instanță cu asociația 
PT1C. 

„Ulterior, am reușit să ne despăr-
țim de asociația PT1C și am înființat 
propria asociație, unde avem două 
scări, adică 80 de apartamente. 
Acest lucru i-a înfuriat, deoarece s-
au dus o mare parte din bani, iar 
acum se răzbună pe noi. Am cerut să 
îmi predea toate actele, ca să pot 
face contracte cu operatorii de uti-
lități. La începutul lunii iunie au făcut 
proces verbal și m-au chemat să 
preiau actele, erau trei genți de 
rafie, pline cu hârtii, nici nu știai ce 
e acolo. Eu am semnat procesul, 
însă am făcut mai multe obiecții 
acolo. În continuare, voi merge în in-
stanță, ca toate persoanele care au 
fost implicate să fie trase la răspun-
dere”, a încheiat Mihaela Butnaru. 

Părțile nu reușesc să ajungă 
la un consens 
Din punctul de vedere al celor de 

la SAP, Mihaela Butnaru greșește și 
nu respectă legea. Femeia a fost, în 
mai multe rânduri, în audiență la 
Ioan Ciobanu, însă nu au găsit o cale 
de mijloc pentru a rezolva situația. 

„Doamna respectivă a primit tot 
ce avea nevoie, însă ea, acum, tre-
buie să facă adunare generală și să 

își găsească un cenzor. Mai mult, 
președintele de la fosta asociație și 
cei de la Urbica au făcut toată pro-
cedura corect. Doamna Mihaela nu 
vrea să respecte procedura legală, 
vrea să treacă pe lângă lege. Ce zice 
ea despre interesele mele, trebuie 
să demonstreze, nu doar să spună 
așa. A făcut presiune asupra fun-
cționarilor publici pe mai multe ca-
nale, ca să ne determine să îi dăm 
dreptate. Nicio problemă dacă mi-a 
făcut plângere penală, organele de 
control vor cerceta și vor descoperi 
adevărul”, a precizat Ioan Ciobanu, 
șeful Serviciului Asociații Proprietari 
Iași. 

Părțile implicate nu reușesc să 
ajungă la un consens, iar, cel mai 
probabil, judecătorii vor face lumină 
în acest caz. 

„Documentele au fost deja pre-
date, s-a făcut protocolul. Am avut, 
în trecut, probleme cu doamna But-
naru din cauza asociației, am ascul-
tat-o, însă acum are propria 
asociație, nu mai este treaba noas-
tră. Să dovedească că am avut inte-
rese acolo dacă are ceva de spus”, a 
transmis Maria Tufă, președintele 
asociației PT1C. 

Manevrele dubioase de la 
această asociație de proprietari încă 
ies la suprafață, iar oamenii cer să 
se facă dreptate. 

Petronel ȘTEFAN

Manevre dubioase la o asociație de 
proprietari din Iași. Directorul SAP,  
Ioan Ciobanu, un arbitru „cumpărat”?  
Iată filmul unei întâmplări cu iz penal



ACTUALITATE<< Miercuri, 28 august

Autoritățile au montat 
indicatoare rutiere pe 
această stradă din Iași, 
însă șoferii nici nu le bagă 
în seamă. Conducătorii 
auto trec, zâmbind, pe 
interzis 

 
Localnicii de pe strada Italiană, 

din zona Sărărie, sunt indignați din 
cauza șoferilor care încalcă legea. 
Autoritățile au montat indicatoare 
rutiere pentru a reglementa situația, 
însă șoferii încalcă legea. Oamenii 
cer sprijinul polițiștilor acum pentru 
a pune în aplicare legea. 

Șoferii nu respectă 
indicatoarele rutiere 
montate 
În urmă cu câteva zile, autorită-

țile au montat două indicatoare în 
zona Sărărie. Pe fundacul Florentz a 

fost făcut sens unic spre strada Cer-
chez, de asemenea, și pe strada Ita-
liană, spre strada Toma Săvescu, a 
fost montat indicator cu sens unic. 
Deși indicatoarele sunt vizibile, 
acest lucru nu contează prea mult 
pentru șoferii care circulă pe interzis 
fără probleme.  

„Indicatoarele respective au fost 
montate în urmă cu câteva zile pen-
tru a rezolva problemele de circula-
ție din zona respectivă. Doar că am 
avut o surpriză, indicatoarele sunt 
total ignorate de șoferi, circulă pe 
interzis fără probleme. Am încercat 
chiar să discut cu un șofer, să-i spun 
că nu are voie să treacă pe acolo, iar 
el pur și simplu a ridicat din umeri, 
că nu are ce face. Dimpotrivă, are ce 
face, că sunt rute ocolitoare pentru 
a ajunge la strada principală, însă 
șoferii sunt prea comozi. Dacă situa-
ția va persista, voi face sesizare la 
Poliția Rutieră pentru a pune un 

echipaj în zonă, deoarece mi se pare 
o încălcare gravă și inutilă a legii”, a 
spus o localnică de pe strada Ita-
liană. 

Localnicii sunt nemulțumiți de 
această situație și vor să apeleze la 
poliție pentru a interveni. Reporterii 
BZI s-au deplasat la fața locului pen-
tru a vedea situația, iar chiar în acel 
moment, un tânăr a trecut cu un au-
toturism, marca Renault, și deși a 
observat indicatorul interzis, și-a 
continuat drumul, ridicând două de-
gete, făcând semnul de pace. 

„Teribiliști. Mă gândeam că, dacă 
s-a montat indicatorul, nu o să fie 
probleme, însă dacă stai 10 minute și 
te uiți la intersecție, observi că toate 
mașinile trec pe interzis. Așa e la noi, 
în România, legile sunt respectate 
doar de fraieri, șmecherii fac ce vor. 
Păi, au montat indicatorul degeaba. 
Șoferii profită că nu e o stradă prin-
cipală și merg fără să le pese, că ori-

cum nu va fi nimeni să îi sancțio-
neze, dar tot se va întâmpla ceva”, a 
precizat un localnic din zonă. 

Ieșenii nu respectă  
regulile de circulație 
Șoferii din Iași încalcă legile de 

circulație zilnic, iar în ciuda amenzi-
lor primite, situația persistă pe stră-
zile din oraș. Cele mai des întâlnite 
sunt problemele în privința parcări-
lor. Dar și în trafic, zilnic, se întâmplă 
incidente. Conduita șoferilor lasă de 
dorit în Iași. Totuși, încălcările din 
trafic pot provoca accidente. De-
ocamdată, situația este sub control, 
însă odată ce va începe noul an șco-
lar, situația va fi mult mai compli-
cată. 

Șoferii nu respectă indicatoarele 
rutiere montate, deși riscă să fie 
amendați. 

Petronel ȘTEFAN

Haos pe o stradă din Iași! 
Autoritățile au făcut reguli noi de 
circulație, însă șoferii nici nu se 
mai uită la indicatoarele rutiere: 
„Toate mașinile trec pe interzis”



ACTUALITATE Miercuri, 28 august <2

Ionela, o tânără din Iași, a 
dispărut fără urmă. De 17 
ani, nimeni nu mai știe 
nimic de ea, iar polițiștii 
încearcă să o găsească. Pe 
site-ul IPJ Iași apare 
fotografia femeii, alături de 
câteva detalii despre 
aceasta 

 
În anul 2007, familia Ionelei, o tâ-

nără de 26 de ani pe atunci, cerea cu 
disperare ajutorul polițiștilor pentru 
că, odată ajunsă în Spania, pe fe-
meie parcă a înghițit-o pământul. 
Oamenii legii au făcut, la acea 
vreme, mai multe verificări, însă nu 
au dat de urma tinerei. Astăzi, după 
17 ani de la momentul în care a fost 
dată dispărută, ancheta a rămas în 

același stadiu. Fotografia tinerei 
este postată pe site-ul Poliției Ro-
mâne, alături de câteva detalii des-
pre aceasta. Oamenii legii au 
transmis semnalmentele femeii și 
au oferit câteva date care ar putea 
duce la găsirea sa. 

Ionela a dispărut fără urmă 
din Iași, în urmă cu 17 ani 
În urmă cu 17 ani, Ionela era bru-

netă și avea un tatuaj. „Înălțime: 167 
cm, greutate: 55 kg, culoarea pielii: 
albă, corpolență: slabă, culoarea pă-
rului: negru, natura părului: drept, 
lungimea părului: lung, conturul 
feței: rotund, înălțime frunte: mijlo-
cie, înclinare frunte: verticală, cu-
loare ochi: căprui, mărime gură: 
normală, grosime buze: groase, par-
ticularități gură: buza superioară ri-

dicată, tatuaj: are tatuat cuvântul 
«Raul» pe unul dintre omoplați. A 
plecat în Spania, în anul 2007, iar din 
luna august a aceluiași an, a între-
rupt orice legătură cu familia și nu a 
mai revenit la domiciliu. Semnal-
mente: 1,69 m înălțime, greutate, 
aproximativ, 55 kg, ochi căprui, păr 
brunet, fața ovală. Nu se cunosc 
obiectele de îmbrăcăminte pe care 
le purta la momentul plecării”, au 
transmis reprezentanții Inspectora-
tului de Poliție Județean (IPJ) Iași. 

Multe persoane sunt date 
dispărute de ani întregi 
Nimeni nu poate spune dacă fe-

meia mai este sau nu în viață. Este 
posibil ca ea să fi ales să rupă orice 
legătură cu familia și să-și continue 
viața departe de România. Totuși, 

este posibil ca acesteia să i se fi în-
tâmplat ceva rău. Pe site-ul Poliției 
Române sunt sute de persoane dis-
părute de care nu se mai știe nimic. 
Multe dintre acestea vor fi, probabil, 
imposibil de găsit. Totuși, dacă ci-
neva observă o persoană care este 
dată dispărută, trebuie să anunțe 
imediat poliția. Totuși, există multe 
persoane care pleacă de la domiciliu 
și nu mai vor să ia legătura cu familia 
vreodată. Din păcate, periodic, mai 
sunt găsite cadavre, iar în urma unor 
teste, se stabilește că una dintre 
persoanele dispărute a fost identifi-
cată. Ionela a dispărut fără urmă din 
Iași, în urmă cu 17 ani, iar acum au-
torităților le este imposibil să spună 
ce s-a întâmplat cu femeia. 

 
Dragoș SAVIN

Ionela este din Iași, iar de 17 ani, a 
dispărut fără urmă. Polițiștii speră să 
o găsească și au oferit câteva detalii. 
Femeia are buza superioară ridicată  
și are tatuat pe umăr un nume
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Vlad Mardare, un pacient cu di-
zabilități din Iași, a ajuns în UPU, vi-
neri, 23 august 2024, după ce a 
așteptat mai multe ore la Unitatea 
de Primiri Urgențe de la Spitalul Cli-
nic de Urgență „Prof. Dr. Nicolae 
Oblu” Iași. Pacientul susține că a fost 
tratat necorespunzător de medici și 
de personalul auxiliar, motiv pentru 
care, după mai multe ore de aștep-
tare, deși avea dureri foarte mari la 
nivelul coloanei, a preferat să plece 
la domiciliu.  

Scandal la UPU Iași după ce 
un pacient și-a exprimat 
nemulțumirile fățiș 
Prof. dr. Diana Cimpoeșu, coor-

donator UPU-SMURD Iași, a declarat 
că Vlad Mardare are o atitudine re-
calcitrantă de fiecare dată când are 
nevoie de îngrijiri medicale de ur-
gență și că are nemulțumiri nefon-
date la adresa personalul medical și 
auxiliar. De asemenea, prof. dr. 
Diana Cimpoeșu a precizat că pa-
cientul are multiple prezentări în 
UPU. În replică, Vlad Mardare i-a de-
montat toate explicațiile șefei UPU, 
subliniind faptul că și-a dorit doar 
să-i fie respectate drepturile: „Da, 
am fost recalcitrant! Dar în sensul de 
încăpățânat! M-am încăpățânat în a 
cere ca drepturile fundamentale să-
mi fie respectate. Da, am refuzat să 
tac atunci când un asistent de la 
UPU mi-a propus, într-un context si-
milar, să mă ducă la un hotel dacă 
nu-mi convine targa de acolo. Nu am 
tăcut nici când un medic rezident a 
râs la acea remarcă jignitoare, pen-
tru ca mai apoi să noteze în fișa mea 
că sunt «recalcitrant». Este de men-
ționat că toți ceilalți medici care m-
au consultat la acea dată au 
consemnat că am fost un «pacient 
cooperant». Da, am refuzat să tac și 
atunci când un infirmier m-a împins, 
cu aceeași ocazie, împotriva voinței 

mele, într-o cameră infectă, încețo-
șată, de un miros pestilențial, pe 
care cei de la UPU o numesc Stațio-
nar. Singurul pat care mi s-a oferit a 
fost în acel Staționar, acea cameră 
infectă, fără aerisire corespunză-
toare, cu un miros fetid, în care sunt 
puși, de obicei, suspecții de TBC, 
persoane cu cangrene sau oamenii 
străzii. Când am spus aceste adevă-
ruri în camera unde mi s-a făcut 
semi-anamneza, doctorii și asisten-
ții au fost înghiţiţi de tăcere! Am fost 
așezat într-un fotoliu rulant al UPU-
ului, de unde am fost ridicat, pus pe 
scaunul meu și mutat lângă un apa-
rat de aer condiționat, în condițiile în 
care tocmai îi spusesem medicului 
că am frisoane! Dorind, totuși, să fac 
consultul ecografic și cel chirurgical, 
am cerut, din nou, măcar un fotoliu 
rulant de același gen. Cererea mea a 
fost întâmpinată cu tăcere din par-
tea medicilor și cu un răspuns tăios 
din partea asistentului coordonator. 
Abia atunci am decis să plec”, a de-
clarat Vlad Mardare 

Vlad Mardare a recunoscut că, 
din cauza timpului mare de aștep-
tare, nu a mai dorit continuarea in-
vestigațiilor, semnând în foaie acest 
lucru. Pacientul a încheiat cu men-
țiunea; „fără absolut nicio stimă”, de-
oarece, explică el: „Comportamentul 
unor medici care nu fac nimic pentru 
a ameliora suferința pacienților, nu 
este demn de respect. Nu mi s-au 
cerut mulțumiri. Cred că am fost 
greșit înțeles. Am spus sau am în-
cercat să spun că medicul a ținut să 
sublinieze – în timp ce durerea îmi 
tăia corpul, iar picioarele îmi săreau 
necontrolat din cauza spasmelor – 
că nimeni nu vine să mulțumească 
după ce este tratat la UPU. Da, am 
încheiat cu aceste cuvinte. Înainte 
de a le scrie, m-am întrebat, în sinea 
mea, dacă comportamentul unor oa-
meni care asistă pasiv la suferința 
semenilor sau chiar o agravează, 

poate fi vreodată demn de respect, 
indiferent de context. Îmi permit să 
vă reamintesc că am cerut de trei ori 
să mi se curețe un dispozitiv medi-
cal, fără succes! Mă întreb de ce 
aceia de la UPU nu au luat în consi-
derare faptul că am stat trei ore pe 
același scaun la UPU Neuro, aș-
teptând o ambulanță? Le-am men-
ționat acest aspect de nenumărate 
ori! Consider că este un nonsens să 
facem referire la trimiteri de la me-
dicul de familie, în contextul în care 
pacientul ajunge la Urgențe. Va fi 
greu, dar am să-l rog pe medicul de 
familie să-mi spună exact câte tri-
miteri mi-a dat în ultima perioadă. 
Deocamdată, vă trimit atașat doar 
pe cele pe care le-am luat astăzi, di-
mineață. Dacă vă hotărâți să le pu-
blicați, vă rog să cenzurați 
informațiile confidențiale”, a explicat 
Vlad Mardare.  

Prof. dr. Diana Cimpoeșu:  
„A făcut nenumărate 
reclamații pentru modul în 
care a fost transportat.  
Este agresiv verbal cu 
personalul” 
Prof. dr. Diana Cimpoeșu, coor-

donator UPU-SMURD Iași,  a explicat 
că Vlad Mardare s-a prezentat la Ur-
gențe și în data în care s-a lovit, 
după ce a încercat să se transfere 

din pat, în scaunul rulant, dar a refu-
zat consultul și investigațiile. În plus, 
aceasta susține că pacientul are nu-
meroase solicitări la 112 și este veș-
nic nemulțumit: „Traumatismul 
pentru care a venit în 23 august se 
întâmplase în urmă cu șapte zile. A 
fost și atunci în UPU, pe data de 
16.08, în etilism acut și a refuzat con-
sult, investigații, recoltare de analize 
și a solicitat ambulanța să-l ducă la 
domiciliu. Pacientul are un diagnos-
tic psihiatric stabilit de medicii spe-
cialiști. Pacientul Mardare are 
multiple solicitări la 112, solicită 
pompierii pentru a-l coborî și, ulte-
rior, a-l urca la etajul 4, unde locu-
iește. A făcut nenumărate reclamații 
pentru modul în care a fost trans-
portat, este agresiv verbal cu perso-
nalul. Așteptăm un articol despre 
cum ar fi normal să se comporte pa-
cienții cu echipele medicale și para-
medicii. Într-o perioadă în care 
medicii sunt, iarăși, denigrați, aștep-
tăm o atitudine corectă și ne bucu-
răm că 99 % dintre pacienții noștri 
sunt mulțumiți!”, a transmis prof. dr. 
Diana Cimpoeșu.  

Dezvăluirile lui Vlad Mardare, un 
pacient cu dizabilități din Iași, au 
stârnit un adevărat scandal la Unita-
tea de Primiri Urgențe de la Spitalul 
Clinic Județean de Urgență „Sf. Spi-
ridon” Iași. 

Codruța ȘOROAGĂ

Nemulțumirile unui pacient au stârnit un 
adevărat scandal la UPU Iași! Se aruncă 
acuze de o parte și de alta: „Durerea îmi 
tăia corpul, iar picioarele îmi săreau 
necontrolat din cauza spasmelor” 
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician întreținere în 
cadrul Abatorului de păsari din Podu-Iloaiei, 
Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va rugăm sa 
ne contactați la numărul de telefon: 0232.222.111
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MEDIU 
Consiliul Județean Iași anunţă publicul interesat asupra depunerii 
solicitării de emitere a acordului de mediu pentru proiectul „Extindere 
rețea de canalizare și racord canalizare ape uzate menajere pentru 
Parcul Industrial situat în com. Lețcani, jud. Iași", propus a fi amplasat 
în judeţul Iaşi, comuna Lețcani. Informaţiile privind proiectul propus pot 
fi consultate la sediul autorităţii competente pentru protecţia mediului 
APM Iasi, Strada Calea Chisinaului, nr.43, municipiul Iasi, în zilele de L-
J, intre orele 9-14 sau la sediul APAVITAL SA (proiectantul lucrării), 
Str.Mihai Costachescu nr.6, Mun.Iasi, Judetul Iasi, în zilele de L-J, intre 
orele 8-16,30, vineri între orele 8-14. Observaţiile publicului se primesc 
zilnic la sediul autorităţii competente pentru protecţia mediului APM 
Iasi.

În mai puțin de două săptămâni, 
va suna clopoțelul pentru aproxima-
tiv 135.000 de elevi ieșeni! Noul an 
școlar începe în data de 9 septem-
brie 2024, iar cursurile se vor încheia 
pe 20 iunie 2025. 

Structura anului școlar 
2024-2025 pentru  
județul Iași  
Anul școlar 2024-2025 începe în 

data de 9 septembrie 2024 și va avea 
o durată de 36 de săptămâni. Acesta 
va fi structurat în cinci module de 
învățare, respectiv cinci vacanțe. 

La nivelul județului Iași, primul 
modul școlar începe în data de 9 
septembrie 2024 și se încheie pe 25 
octombrie 2024. Prima vacanță în 
care intră elevii ieșeni începe în data 
de 26 octombrie 2024 și se încheie 
pe 3 noiembrie 2024. 

Al doilea modul școlar începe în 
data de 4 noiembrie 2024 și se în-
cheie pe 20 decembrie 2024. Va-
canța de iarnă începe în data de 21 
decembrie 2024 și se încheie pe 7 ia-
nuarie 2025. 

Cel de-al treilea modul începe în 
data de 8 ianuarie 2025 și se încheie 
pe 21 februarie 2025. Elevii intră în 

vacanță următoarea zi, 22 februarie 
2025, și se încheie în data de 2 mar-
tie 2025. Cel de-al patrulea modul 
școlar, în data de 3 martie 2025 și se 
încheie pe 17 aprilie 2025. Vacanța 
care desparte ultimul modul începe 
în data de 18 aprilie 2025 și se în-
cheie pe 27 aprilie 2025. 

Ultimul modul școlar începe în 
data de 28 aprilie 2025, iar anul șco-
lar 2024-2025 se încheie pe 20 iunie 
2025. Vacanța de vară începe în data 
de 21 iunie 2025 și se încheie pe 7 
septembrie 2025. 

Iată când au loc programele 
„Școala altfel” și 
„Săptămâna verde” 
În perioada 9 septembrie 2024 – 

30 mai 2025 se desfășoară progra-
mul național „Școala altfel” și progra-
mul „Săptămâna verde”, în intervale 
de câte cinci zile consecutive, lucră-
toare, a căror planificare se află la 
decizia unității de învățământ. Deru-
larea celor două programe se plani-
fică în intervale de cursuri diferite. 

La clasele din învățământul liceal 

– filiera tehnologică și din învă-
țământul profesional, în perioadele 
dedicate programelor „Școala altfel” 
și „Săptămâna verde”, se organi-
zează activități de instruire practică, 
urmărind și scopul acestor pro-
grame. La clasele din învățământul 
postliceal, în perioadele dedicate 
programelor „Școala altfel” și „Săp-
tămâna verde”, se organizează acti-
vități de instruire practică. 

Calendarul examenelor/evaluări-
lor naționale, al examenelor de ab-
solvire, respectiv de 
certificare/atestare a calificării pro-
fesionale/a competentelor, precum 
și calendarul admiterii în clasa a IX-
a, se aprobă prin ordine distincte ale 
ministrului Educației. 

Ștefana ȘOVEA

Structura anului școlar 2024-2025. 
Pe 9 septembrie, aproximativ 
135.000 de elevi se întorc în bănci
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COMUNICAT DE PRESĂ 
”PNRR: Fonduri pentru România modernă și reformată” 

 
Comuna Ceplenita, județul Iasi, demarează proiectul “Dezvoltare sis-

tem inteligent de management local in comuna Ceplenita, judetul Iasi”  
finanțat prin Planul Național de Redresare și Reziliență, Componenta C10 
- Fondul Local, investitia I.1.2 - Asigurarea infrastructurii pentru trans-
portul verde – ITS/alte infrastructuri TIC 

 
Componenta C10 – Fondul Local abordează provocările legate de dis-

paritatile teritoriale și sociale din zonele urbane și rurale, precum și mo-
bilitatea urbană. Obiectivul acestei componente este asigurarea cadrului 
necesar pentru dezvoltarea durabilă a localităților din România prin 
investiții în infrastructura locală care vor susține reziliența și tranziția 
verde a zonelor urbane și rurale, precum și reducerea disparițiilor terito-
riale la nivel regional, intra-regional și intra-județean. Totodată se urmă-
rește asigurarea cadrului pentru reformarea și digitalizarea instrumentelor 
de planificare teritorială și urbană la nivelul autorităților publice locale. 
Comuna Ceplenita, județul Iasi, contribuie în mod direct la atingerea obiec-
tivelor Componentei C10 prin implementarea unor solutii TIC. 

Data de inceput a proiectului este 18 ianuarie 2023, iar data de finali-
zare este 22 august 2024, durata de implementare a acestuia fiind de 7 de 
luni, perioadă în care s-au finalizat toate achizitiile și serviciile prevăzute 
prin Proiect. 

Valoarea totală a proiectului este de 702.961,56 lei, din care valoarea 
eligibilă din PNRR fără TVA 590.724,00 lei și valoarea TVA aferentă chel-
tuielilor eligibile din PNRR 112.237,56 lei. 

Date de contact beneficiar Proiect: 
Adresă: Comuna Ceplenita, județul Iasi 
Email: primariaceplenita@yahoo.com 
Telefon: 0232 730 110 

Data: 22.08.2024 
Conținutul acestui material nu reprezintă în mod obligatoriu poziția 

oficială a Uniunii Europene sau a Guvernului României! 
 

“PNRR. Finanțat de Uniunea Europeana - UrmătoareaGenerațieUE” 
http://mfe.gov.ro/pnrr/ 

http://facebook.com/PNRROfficial/

Pensiile din Iași au crescut, după 
recalculare, cu sume cuprinse între 
1 leu și 5.000 de lei, pentru fiecare 
beneficiar. Specialiștii Casei Jude-
țene de Pensii Iași susțin că nu toți 
pensionarii vor primi mai mulți bani 
în septembrie. În aceste situații, ve-
niturile lor nu vor scădea, ci vor ră-
mâne aceleași ca până acum. În 
total, 151.000 de pensionari din Iași 
beneficiază de recalcularea pensii-
lor 

Ieșenii cărora li s-au emis decizii 
de recalculare a pensiilor vor încasa, 
cei mai mulți dintre aceștia, venituri 
mai mari. Plata pensiilor mărite se va 
face în septembrie 2024. Pensiile din 
Iași au crescut, după recalculare, cu 
sume cuprinse între 1 leu și 5.000 de 
lei pentru fiecare beneficiar. Specia-
liștii Casei Județene de Pensii Iași 
susțin că nu toți pensionarii vor 
primi mai mulți bani în septembrie. 
În aceste situații, veniturile lor nu vor 
scădea, ci vor rămâne aceleași, ca 
până acum. „Sunt persoane care vin 
zilnic și cer lămuriri (n.r - referitoare 
la recalcularea pensiilor). Oamenii 
trebuie să înțeleagă că nu scade 
pensia la nimeni. În cazul în care nu 
crește, se păstrează pensia în plată. 
Oamenii vor primi luna viitoare drep-
turile corect. Nu contează dacă s-a 
primit decizia de recalculare a pen-
siilor, toți pensionarii își vor primi 
drepturile. Sunt și persoane cărora 
nu li s-au emis decizii de recalculare, 
din motive tehnice, dar vor primi în 
septembrie pensia. Media pe Iași a 
sumelor primite după mărire este de 
650 de lei la o pensie, dar sunt și si-
tuații când pensia a fost mărită cu 1 
leu sau cu 5.000 de lei. Lumea să nu 
se panicheze, să nu se ia după zvo-

nuri. Legea spune că nu are voie să 
scadă pensia. Cum am mai spus, 
dacă apar erori de calcul, acestea 
sunt corectate. Poate se vor liniști 
oamenii când vor primi pensiile în 
septembrie”, susține Maria Androna-
che, director al Casei de Pensii Iași. 

La Iași, morții primesc 
decizii de recalculare a 
pensiilor. Pensiile din Iași 
au crescut pentru o parte 
din beneficiari 
O parte din pensionarii din Iași au 

primit deciziile de recalculare a pen-
siilor, iar cei nemulțumiți s-au pre-
zentat la sediul Casei Județene de 
Pensii pentru a cere lămuriri. Ieșenii 
au 45 de zile să conteste recalcula-
rea pensiei, inclusiv în instanță sau 
să ceară explicații la Casa Jude-
țeană de Pensii Iași. În această pe-
rioadă s-au emis decizii de 
recalculare a pensiilor de urmaș. Va-
loarea acesteia este de 1.281 de lei. 
„În cazul pensiilor de urmaș am făcut 
deciziile de recalculare a pensiilor. 
Au fost expediate, iar unde nu am 
dat deciziile, le vom reanaliza, și be-
neficiarii le vor primi. În septembrie, 
vor fi plătite toate pensiile de urmaș, 
indiferent că s-a emis sau nu decizia 
de recalculare. Vor crește pensiile de 
urmaș, dar și aici, e în funcție de fie-
care situație în parte”, mai spune di-
rectorul Casei de Pensii Iași. În 
județul Iași sunt aproximativ 150.000 
de pensionari care vor primi banii pe 
card, începând cu 13 septembrie 
2024. Cei care au optat pentru plata 
prin poștă vor fi nevoiți să aștepte la 
domiciliu, în intervalul 1-15 septem-
brie 2024. 

Raluca COSTIN

Pensiile din Iași au crescut de la 1 leu, până la 
5.000 de lei, după recalculare. Cine sunt norocoșii 
cărora le cresc veniturile din septembrie 2024
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Domnu` vici și-o pierdut pantalonii.  
I-o intrat întri fesi 

Babili bârfitoari înșep rubricuța di azi cu o po-

vestioarî dispri Jăravle, dom` vici. Apăi, iesti râsul 

dracului prin premărie, pentru cî ista o fost văzut 
prin oraș purtând o perechi di pantaloni deschiși 
la coloari, cari ierau puternic intraț` întri fesi. 
Zona din fațî iera împărțâtî di o cusăturî, iară di 
aproapi, sî putea auzî cum celi două chestii stri-
gau după ajutor, cum s-ar spuni. Apăi, acuma nu 
sî puni niminea cu gusturili omului, da`, totuș`, 
parcî ar trebui sî cearî niști sfaturi în materie di 
ținuti, cî sî faci di râs grav... 

Mandarina îș` ia concediu` medical ca 
sî predea la școala di asestente 
În continuarea rubricuții di azi, babili vă mai 

povestesc câtiva chestiuni dispri o manevrî di 
prin Târg, da` di aia cari sî vedi din aveon. Soția 
lui Ionpică Baciul di la Asociațiunili di locatari sî 
numești Mandarina șî iesti asestentă pi la boli en-
fecțioasi. Mandarina iesti tari versatî, cum s-ar 
spuni. Ea își ia concediu medical pentru a mergi 

sî predea la școala di asestente. Nah, un ban în 
plus nu strâcî nimănui, da`, oare, iesti corect? Ba-
bili mai au câtiva povești cu Mandarina, da` vă po-
vestesc șî în alti ediții... 

Cum sî mai combinî lucrurili pi la 
„Vermo” Service. Asta, da, muncî 
La final di rubricî, babili vă mai zâc câtiva 

chestiuni dispri Zărzărică Bacioiuș, șef la divizia 
di termoficare „Vermo” Service. El habar nu ari 
cum fucționeazî sistemili di la CET, el doar îi pus 
acolea sî semnezî acti, cî di divizia respectivî sî 
ocupî angajații vechi. Pi el nu îl jeneazî asta, ari 
biroul chiar lângî Alinutza Aivonoaei, sî nu îl de-
ranjeazî niminea. Trecând pisti asta, el mai învațî 
niști șmecherii di la Alinutza, întri timp. Cini știe, 
poati, pi viitor prindi un post șî mai bun. Bini, pen-
tru asta trebuie sî mai punî ceva bani la saltea, sî 
aibî de-o șpagî, cum s-ar spuni...

Bursa bârfelor

Iată cum arată gara din județul 
Iași care a fost lăsată în paragină de 
CFR. Acum, mai este „bântuită” doar 
de câinii fără stăpân și de câțiva tre-
cători, în timp ce șefii CFR stau la 
aer condiționat în birouri. Atât a mai 
rămas din gara Bârnova, gară care a 
fost, cândva, una dintre cele mai 
tranzitate gări din țară, după cum 
spun localnicii. Reporterii BZI au vi-
zitat zona care lasă în urmă un peisaj 
dezolant, mai ales la ceas de seară. 

Gara din județul Iași, uitată 
în paragină de șefii CFR 
Drumul reporterilor BZI prin 

județ a ajuns, astăzi, în zona pădurii 
Bârnova. Aici, după curbele pericu-
loase de pe drumul comunal 51, 
ajungi către gara Bârnova, una din-
tre cele mai importante gări atât 
pentru trenurile de marfă, cât și 
pentru trenurile de călători. De ase-
menea, tot aici opresc majoritatea 
trenurilor care au drum fie către Iași, 
fie spre Vaslui. Aflându-se situată cu 
300 – 400 metri mai sus decât Iașul, 
în trecut, în urmă cu peste 100 de 
ani, atunci când traficul feroviar era 
mult mai intens, s-a luat decizia ca 
vechea gară Bârnova să devină 
punct de revizie. Și asta pentru că, 
după ce se trece de tunelul de la ie-

șirea din gară, urmează o pantă 
către Iași, zonă care trebuie cobo-
râtă cu atenție. Acum însă, zona este 
plină de bălării. Oamenii care tranzi-
tează zona se tem să nu fie atacați 
de câinii fără stăpân, care au fost 
abandonați în pădure. Nici în incinta 
gării situația nu este mai roz. Sala de 
așteptare este plină de gunoaie și 
persistă un miros de aer închis și de 
urină. Mai mult, pe timpul iernii nu 
există nici căldură, călătorii fiind 
obligați să stea în frig. 

Toaleta este în fundul curții, iar 
dacă oamenii au ghinionul să piardă 
trenul sau să prindă întârzieri, în cur-
tea stației nu există nici măcar un 
magazin pentru a cumpăra o sticlă 
cu apă. Reporterii BZI au încercat să 
ia legătura cu responsabilii gării, 
însă fără succes. În primă fază, a 
fost contactat Vasile Cozubaș, direc-
torul CFR Infrastructură din Iași, însă 
acesta nu a răspuns apelurilor repe-
tate ale reporterilor. Ulterior, jurna-
liștii au mers la biroul directorului de 
la CFR Infrastructură, care s-a as-
cuns, cu nesimțire, în spatele ușii, 
susținând că se află într-o ședință. 
În dorința de a obține un punct de 
vedere, reporterii BZI au continuat 
să îl contacteze telefonic pe acesta, 
iar în final, s-au ales cu blocarea nu-
mărului.  

Reporterii BZI au contactat și 
CFR Infrastructură de la București, 
însă și aici li s-a închis telefonul în 
nas. Pentru ca situația să ia sfârșit, 
a fost contactat și ministrul Trans-
porturilor și Infrastructurii, Sorin 
Grindeanu de la PSD, iar nici acesta 
nu s-a deranjat să răspunde la tele-
fon. În cele din urmă, din opt secre-
tari de stat, unul a răspuns apelurilor 
telefonice, fiind vorba de Ionuț Să-
voiu. Redăm mai jos conversația:  

„Ionuț Săvoiu: Bună ziua, cu cine 
am onoarea?  

Reporter: De la cotidianul «Bună 
Ziua Iași» vă contactăm. 

Ionuț Săvoiu: Nu am timp, sunt în 
ședință, altădată...”  

Acești directori și secretari plă-

tiți din bani publici nu se arată inte-
resați de situația dezolantă în care 
se află gările din România, fiind mai 
interesați de cum să-și ia leafa, 
stând degeaba. Însă, deși gara a fost 
lăsată uitării de către reprezentanții 
CFR, localnicii sunt singurii care își 
amintesc, cu nostalgie, vremurile 
bune.  

„E trist pentru că gara Bârnova a 
fost un mic colț de rai. Noi și familiile 
din zonă am întreținut-o. Noi repa-
ram gardurile, noi tundeam iarba, nu 
venea nimeni de la CFR să facă ceva. 
Acum nu are garduri, țin minte că noi 
făceam tot...”, a povestit tanti Le-
nuța.  

Continuarea pe www.bzi.ro 
Gabriela RUSU

Imagini dezolante! Stimați șefi ai CFR, mișcați-vă 
fundurile din birouri și vedeți realitatea din teren. 
Gara Bârnova se dărâmă, iar directorul de la Iași 
este ținut în brațe de superiorii de la București


